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Beste Marc, 

Verder studeren of niet: die vraag heeft je nooit lang 
beziggehouden. Je krijgt van vader de kans om de stap te zetten. 
Niet vanzelfsprekend, nu ik erop terugblik. We zijn opgegroeid 
tussen de arbeiders uit de textielfabriek iets verderop. ‘s Middags 
zie je ze vaak onder een stofwolk op de stoep zitten, met hun 
boterhammen. Studeer je niet, dan ga je naar ‘t fabriek. 

En dan is er het inschrijvingsgeld. Studeren is niet goedkoop.  
5.000 Belgische frank… Lenen is de enige optie, zeer tegen de zin 
van ons vader. Maar het zal lukken.

Nog niet zo lang geleden vroeg de apotheker uit de buurt: 
‘Manneken, waarom heb jij die producten nodig?’ Toen je hem 
uitlegde dat je ze zou gebruiken in je zelfgemaakte labo op zolder, 
gierde hij het uit. De laatste jaren is je interesse voor scheikunde 
sterk gegroeid. Daar zit je leerkracht van het atheneum in Gent voor 
iets tussen. Hij liet je proeven van de organische scheikunde, op een 
moment dat nagenoeg niemand daarmee bezig was. Al zeker niet in onze contreien. 

Het werd gezien als iets voor de toepassingen, niet voor serieus onderzoek. Vandaag denk ik daar 
helemaal anders over. Extracten maken van levende wezens, dat omschreven de Duitse handboeken 
in jouw tijd nog lacherig als ‘schmierchemie’ (slordige chemie, nvdr.). Maar jij bent geïntrigeerd door 
die organische scheikunde. En dus is chemie studeren eigenlijk je enige optie.

Het zal de opstap zijn naar biochemie. Daar ligt je toekomst. Tot op vandaag houdt het me in de ban 
en reis ik de wereld rond, om samen te werken met experts en bijzonder interessante mensen. De 
kennis die je vanaf nu zal opbouwen zal leiden tot de eerste succesvolle genetische modificatie van 
planten. Het zal het begin zijn van onze strijd voor de ecologie. En een strijd tegen misvattingen en 
foutieve informatie. 

Maar eerst het grootste doel voor de komende vier jaar: zorgen dat je slaagt en afstudeert met 
minstens een onderscheiding. Het is een noodzakelijke stap om te doctoreren. En dat zal je willen 
doen. Je zal zoveel uitzonderlijke mensen ontmoeten die indruk op je maken, dat je zult popelen om 
aan de universiteit verder te gaan. En als je de namen ‘Jeff Schell’ en ‘Walter Fiers’ hoort, let dan extra 
goed op.

Ik raad je aan om je meteen bij zoveel mogelijk studentenverenigingen aan te sluiten. Op café gaan 
is te duur, maar de tonzittingen van de verenigingen zijn gratis. Het kost je enkel slaap. Thuiskomen 
ergens tussen middernacht en drie uur, en ‘s ochtends stipt om zeven uur aan de ontbijttafel, het zal 
pieken. Maar maak je geen zorgen, in sommige lessen zal je wat kunnen bijslapen. 

Beste Marc, laat je verbazen door de dingen die je zal horen, zien en lezen en snuif zo veel mogelijk 
kennis op. Vergeet op hetzelfde moment ook niet te genieten. Er staat je een uitzonderlijke periode te 
wachten, manneken. 

Hartelijk,

Marc Van Montagu, een van de grondleggers van de biotechnologie, schrijft een brief aan 
zijn 17-jarige zelf. Welke raad heeft hij voor de jonge Marc, die in oktober 1951 als knaap 
uit een Gentse arbeiderswijk zijn eerste stappen zet in de wetenschappelijke wereld?

Marc

DE BRIEF

MARC VAN  
MONTAGU
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PETER CNUDDE  
AL DERTIG JAAR EEN CAPTAIN  
OF INDUSTRY IN SILICON VALLEY

RAKOEN MAERTENS
SAMEN MET THE WHO, GOOGLE EN  
DE VN STRIJDEN TEGEN FAKE NEWS

Daarom ben ik onmiddellijk op zoek 

gegaan naar een stageplaats waar 

ik mijn masterproef in de praktijk 

kon brengen. Zo ben ik hier beland, 

in het Social Decision-Making Lab 

aan de University of Cambridge. Alle 

puzzelstukjes vielen in elkaar, en ik 

ben hier niet meer weggegaan.

Vandaag werkt onze onderzoeks-

groep samen met Google en de VN, 

maar ook met het US Centers for 

Disease Control: voor hen maken we 

een soort spel om misinformatie rond 

vaccins tegen te gaan. En in opdracht 

van de Britse overheid brengen 

we in kaart hoe vatbaar mensen in 

het Verenigd Koninkrijk zijn voor 

misinformatie.

Er zijn verschillende UGent-proffen 

die me destijds enorm geïnspireerd 

hebben. Professor Frederik Anseel, 

bijvoorbeeld, heeft me aange-

moedigd ervoor te gaan toen ik op 

het laatste moment een andere koers 

wilde varen met mijn masterproef. 

Professor Wouter Duyck leerde me 

dan weer om ambitieus te zijn, en 

altijd op zoek te gaan naar toepas-

singen. Dankzij hen, en dankzij de 

flexibiliteit van de universiteit om 

me zo lang op stage te laten gaan, 

sta ik waar ik nu sta. Daar ben ik 

heel dankbaar voor.”

maken, en dat ik dat hier op deze 

plek kan doen. Hier ben ik omringd 

door ongelooflijk slimme en getalen-

teerde mensen uit alle hoeken van 

de wereld. En ik heb geluk dat ik 

zo’n goede opleiding had. Ook dat 

mag je niet vanzelfsprekend vinden.

Vroeger stond ik daar minder bij stil. 

Dat ik voor de UGent koos, was voor 

mij heel logisch: mijn vader werkte er 

destijds als prof, en ook mijn zus ging 

er studeren. Ik ging voor burgerlijk 

ingenieur, simpelweg omdat ik er altijd 

van droomde om ingenieur te zijn. 

Dat heb ik dan ook jarenlang 

gedaan, eerst in België, maar al snel 

in het buitenland. En sinds 2000 in 

Silicon Valley. Het was hard werken: 

als leidinggevende zit je hier al snel 

aan honderd uur per week. Ik heb 

dat graag gedaan, maar nu is het 

tijd voor iets anders. Nu houd ik me 

bezig met mijn passie en daar ben ik 

heel dankbaar voor.”

NA DE  
  UGENT  
VOLGT… 
    DE WERELD

Als universiteit heeft de UGent een wereldwijd netwerk. Via internationale onderzoeksprojecten, 
samenwerkingsverbanden met andere universiteiten, uitwisselingsprogramma’s, ...  
En ook via heel wat alumni, die na hun studies uitgevlogen zijn.

Bijna dertig jaar nadat hij afstudeerde 

als burgerlijk ingenieur overschouwt 

Peter Cnudde zijn carrière tot nog 

toe. Die was bijzonder succesvol. 

Jarenlang was hij topingenieur en 

-ondernemer in Silicon Valley, zowel 

bij start-ups als bij grote namen als 

Yahoo. Vandaag investeert hij er 

in bedrijven die zich focussen op 

plantaardige voeding. Daarnaast 

is hij Industry Fellow en lid van de 

adviesraad van het Sutardja Center 

for Entrepreneurship & Technology 

(UC Berkeley).

“In het Sutardja Center richtte ik mee 

het ‘Alt: Meat Lab’ op, een pro-

gramma rond plantaardig vlees  

en zuivel. We informeren de 

studenten over de technische en 

zakelijke kant van vegetarische 

Amper 26 is hij, en nu al een inter-

nationale autoriteit in de strijd tegen 

fake news. Ooit won Rakoen  

Maertens de prijs voor beste 

masterproef psychologie aan de 

UGent – en later zelfs in België. Nu 

is hij als postdoctoraal onderzoeker 

verbonden aan de prestigieuze 

University of Cambridge. De Britse 

overheid, de Verenigde Naties en 

internetgiganten als Google en 

YouTube vragen zijn advies. 

“Mensen wapenen tegen fake news: 

dat is wat mijn collega’s en ik doen. 

Tijdens de coronajaren werkten we 

samen met de Wereldgezondheids-

organisatie rond covid-misinformatie. 

En momenteel maken we voor 

Google video’s die je leren hoe je 

misinformatie herkent. De filmpjes 

zijn binnenkort als educatieve 

advertenties te zien op YouTube.

Mijn masterproef ging over hoe je 

met psychologische interventies 

misinformatie kan aanpakken, en 

in hoeverre die interventies ook op 

lange termijn effect hebben. Die 

langetermijnanalyse is iets dat nooit 

eerder systematisch gedaan was. Ik 

ben altijd al geëngageerd geweest, 

en wilde mijn psychologische kennis 

gebruiken om maatschappelijke 

problemen aan te pakken.

voeding. Wat ik nu doe, voelt niet  

als werken. Het is mijn passie. 

Het is hier in Californië dat ik uit volle 

overtuiging vegetariër werd. Omdat 

dieren in de vleesindustrie zo slecht 

behandeld worden, en omwille 

van de ecologische impact van de 

vleesproductie. Mijn streefdoel is 

om dieren volledig te bannen uit 

de voedselindustrie. Natuurlijk is 

dat niet makkelijk. Mensen zijn het 

gewoon om vlees op hun bord te 

hebben, het zit ingebakken in heel 

wat culturen. 

Toch ben ik ervan overtuigd dat het 

mogelijk is, als je goede en be-

taalbare alternatieven hebt. Daarom 

investeer ik in bedrijven die op zoek 

gaan naar die alternatieven. Ik heb 

veel geluk dat ik die keuze kán 

→
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Kankeronderzoeker Celine Everaert ontwikkelt momenteel een belangrijke test die moet 
helpen kankerpatiënten beter te behandelen. Dat kan ze doen dankzij een beurs, die er 
kwam door giften en nalatenschappen.

D
e bloedtest die professor Celine Everaert 

ontwikkelt, bepaalt wie baat heeft bij immuno-

therapie en wie niet. Want de therapie is niet 

bij iedereen even succesvol: bij drie op de tien 

longkankerpatiënten bijvoorbeeld werkt de meest 

gebruikte vorm van de behandeling niet. 

De test kan een groot verschil maken in het bepalen 

van de juiste behandeling. “We willen elke patiënt 

matchen met het juiste medicijn”, legt Celine uit.  

“Zo verliezen we geen kostbare tijd, en kunnen  

we veel beter en gerichter behandelen. Precisie- 

geneeskunde noemen we dat.”

 

DE MYSTERIES VAN IMMUNOTHERAPIE
Celine is een van de vele jonge onderzoekers binnen 

het CRIG, voluit Cancer Research Institute Ghent. Hun 

missie? Kanker genezen, en dat door alle mysteries 

van de ziekte te ontrafelen. Zoals die rond immuno-

therapie, een behandeling die erg effectief is in de 

bestrijding van heel wat vormen van kanker.  

Immunotherapie helpt ons immuunsysteem om 

kankercellen op te ruimen. Celine: “Dat werkt zo: 

kankercellen ontstaan door foutjes in het DNA. 

Cruciale genen zijn aangetast, en de cellen slaan op 

hol. Normaal gezien vernietigt ons immuunsysteem 

‘slechte’ cellen, maar omdat kankercellen zich 

vermommen als normale cellen, kunnen ze onge-

stoord verder groeien. Immunotherapie stimuleert 

ons immuunsysteem om die kankercellen wél te 

herkennen en aan te vallen. Maar dat werkt dus niet 

bij iedereen.” 

Een en ander heeft te maken met de samenstelling van 

onze immuuncellen en hun eigenschappen. Celine: 

“Maar we weten nog niet welke er nodig zijn en welke 

eigenschappen ze moeten hebben om de behandeling 

te doen slagen. Dat wil ik dus achterhalen.”

Ze doet dat aan de hand van epigenetica, het vak-

gebied dat zich bezighoudt met de extra informatie 

die — letterlijk — bovenop ons DNA te vinden is. 

Want ons DNA bevat niet alleen een code voor 

duizenden genen, maar ook genschakelaars die be-

palen of genen actief zijn. Celine: “Die interesseren 

mij: vertonen de genschakelaars in immuuncellen 

van patiënten die reageren op immunotherapie 

Extra kansen       
  voor jonge 
kankeronderzoekers

→

Hoe CRIG-beurzen helpen om 
kanker te genezen
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FANNY DOUVERE
OOIT GEEN UNIVERSITAIRE AMBITIES, NU 
BESCHERMT ZE WERELDWIJD OCEANEN

heb ik bij hem gedoctoreerd rond 

ruimteplanning op zee. 

Dankzij een stage, gefinancierd door 

de Vlaamse overheid, belandde ik bij 

Unesco. Ook dat waardeer ik enorm: 

een onbetaalde stage was omwille 

van mijn financiële situatie geen 

optie. Ik raad iedereen aan om zo’n 

internationale stage te volgen. Het 

kan je verdere carrière bepalen.  

Ik vind dat we in Vlaanderen vaak 

te bescheiden zijn, en dat we te 

vaak op dezelfde plek blijven. Maar 

als je de lat hoger legt, kom je ook 

hoger terecht.

Vandaag leid ik het mariene 

erfgoedprogramma en zorg ik 

tegelijkertijd voor fondsen. Die 

komen van regeringen, bedrijven of 

privépersonen. Onlangs werkten we 

heel nauw samen met de regering van 

Australië rond de problemen met het 

Great Barrier Reef, door de klimaatop-

warming. Australië heeft onder meer 

een nieuwe wet ondertekend om de 

uitstoot met minstens 43 procent te 

reduceren. Dat is wereldwijd ongezien, 

en een rechtstreeks gevolg van onze 

onderhandelingen. Het toont aan dat 

oceaanbescherming en klimaatver-

andering enorm gestegen zijn op de 

internationale agenda. Dankzij zulke 

samenwerkingen ben ik best wel 

optimistisch over de toekomst.”

Al sinds 2009 leidt ze het mariene 

erfgoedprogramma van Unesco, en 

werkt ze nauw samen met regeringen 

en organisaties over de hele wereld. 

Voor Fanny Douvere is haar carrière 

allesbehalve vanzelfsprekend. 

“Eigenlijk was het helemaal niet de 

bedoeling dat ik verder zou studeren. 

Ik belandde in het beroepssecundair 

onderwijs, en ben gediplomeerd als 

kleermaker. Niemand in mijn familie 

heeft universitaire studies gevolgd. 

Maar toen kwam ik in contact met een 

koppel advocaten. Zij maakten me 

helemaal warm om aan de UGent te 

studeren. Ik heb de sprong gewaagd, 

en met succes: uiteindelijk heb ik er 

zelfs mijn doctoraat behaald.

Ik koos voor politieke weten-

schappen omdat dat me haalbaar 

leek. Gelukkig bood de universiteit 

me studiebegeleiding aan. Dat is mijn 

geluk geweest. Dat besef ik des te 

meer als ik zie hoe het er elders in de 

wereld aan toegaat.  

Mijn fascinatie voor oceanen is er 

altijd wel geweest: ik ben opge-

groeid aan zee. Toch was het niet per 

se mijn plan om er mijn carrière aan 

te wijden. Eerst wilde ik diplomaat 

worden. Dat kwam door de inspire-

rende lessen diplomatiek recht van 

professor Frank Maes. Uiteindelijk 
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Wil je meer weten over het onderzoeksproject van Celine?  
In dit filmpje legt ze het heel helder uit.  

patronen of niet? Die informatie gebruik ik om een 

bloedtest te ontwikkelen.” 

JONGE ONDERZOEKERS  
VALLEN VAKER UIT DE BOOT
Om tot dat punt te komen, zijn veel middelen nodig. 

“Kankeronderzoek is duur, heel duur, en hangt af 

van beurzen”, zegt CRIG-voorzitter professor Olivier 

De Wever. “Het geld dat bij het CRIG binnenkomt, 

onder andere via giften en testamenten, gaat dan 

ook naar dat broodnodige onderzoek.”

Voor klassieke financieringen vallen jonge,  

beloftevolle onderzoekers sneller uit de boot. 

“Dat komt omdat ze zich nog niet bewezen hebben 

of omdat hun onderzoeksproject innovatief is”, 

getuigt Celine. Olivier: “Daarom organiseren we een 

speciale CRIG-beurs om die jonge onderzoekers 

toch een duwtje in de rug te geven.” 

CRIG-BEURS ALS HEFBOOM
“Een CRIG-beurs kan je zien als hefboom voor 

verdere beurzen”, vult hij aan. “Veel onderzoekers 

die een CRIG-beurs kregen, ontvingen daarna een 

belangrijke beurs voor wetenschappelijk onderzoek. 

Om in aanmerking te komen voor zo’n beurs moet 

je al met veelbelovende data kunnen uitpakken." 

Steun is met andere woorden onmisbaar. Dat beseft 

ook Celine. “Om financiële middelen te krijgen, 

moet je kunnen aantonen dat je onderzoeksproject 

haalbaar is. Daar is vooronderzoek voor nodig. 

Dankzij een CRIG-beurs kan je dat vooronderzoek 

al voeren.”

Zelf kon Celine in 2021 op die manier de bloedtest 

verder uitwerken. Celine: “De techniek die ik wil  

toepassen, kost veel en de impact was nog 

onbekend: we hadden ze nooit eerder gebruikt.” 

ONMISBARE ERVARING  
VOOR JONGE TALENTEN
Sinds de beurs gaat het snel voor Celine: 

intussen ontving ze heel wat andere beurzen, en 

sinds een aantal maanden is ze aangesteld als  

professor. Haar onderzoek legt ze trouwens in 

heldere taal uit, in een filmpje op YouTube. 

“We presenteren de resultaten van onderzoek via 

video’s, zodat mensen kunnen zien wat er gebeurt 

met het geld dat ze schenken aan het CRIG”, ver-

duidelijkt Olivier. “Daarnaast houden we hen op de 

hoogte via nieuwsbrieven, onze website en sociale 

media, en organiseren we labobezoeken.”

“De CRIG-beurzen zorgen meteen ook voor een 

leerrijk traject voor jonge onderzoekers”, vervolgt 

Olivier. “Ze presenteren hun resultaten eerst 

schriftelijk, en verdedigen die dan voor andere 

onderzoekers. Dat levert heel interessante en 

leerrijke discussies op. Zelfs wie uiteindelijk geen 

beurs ontvangt, leert veel bij.”

WAT IS HET CRIG
Het CRIG, voluit ‘Cancer Research 
Institute Ghent’, brengt meer dan 
500 onderzoekers samen uit de 
UGent, het UZ Gent en het Vlaams 
Instituut voor Biotechnologie 
(VIB-UGent). CRIG stimuleert 
de samenwerking tussen 
verschillende disciplines, om zo 
het onderzoek te versnellen en 
nieuwere en betere behandelingen 
te ontwikkelen.

→

CELINE
EVERAERT 

is zowel postdoctoraal 
onderzoeker als professor aan 
de vakgroep Biomoleculaire 
Geneeskunde, en bestudeert 
onder andere de genetica van 
immuuncellen. Ze is verbonden 
aan het CRIG en VIB-UGent. Eerder 
verbleef ze als gastonderzoeker 
aan het Broad Institute of MIT  
and Harvard. 

OLIVIER
DE WEVER 

was de voorbije drie jaar 
voorzitter van het CRIG. Als 
professor voert hij onderzoek 
aan het Laboratorium voor 
Experimenteel Kanker-onderzoek, 
een onderdeel van het CRIG. Zijn 
academische carrière focust op 
begrijpen hoe de omgeving van 
een tumor de groei van kanker 
beïnvloedt. 
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LEVENSLANG LEREN

14

Een diploma behalen is niet noodzakelijk het eindpunt van je studentenleven. Zelfs jaren nadat je afstudeerde, kan je onder 
het motto van levenslang leren nieuwe opleidingen volgen. Uit praktische overwegingen: het helpt je professionele carrière 
verder vorm te geven. Of puur uit eigen interesse. Thomas en Annelies vertellen het vanuit hun perspectief.

N
a zijn bachelor verpleegkunde 

ging Thomas als verpleeg-

kundige aan de slag. Maar 

de zin om te blijven bijleren heeft 

hij altijd gehad. Terwijl hij ‘s nachts 

shiften deed, volgde hij zijn master-

opleiding verpleeg- en vroedkunde 

en niet veel later volgde hij nog 

een bachelor-na-bachelor (banaba) 

spoed en intensieve zorg. Om de 

problemen die hij dagelijks in zijn 

job ziet beter te begrijpen én ze te 

kunnen oplossen.

Ondertussen is hij verpleegkundig 

bedrijfsleider van de kritieke diensten 

van het Ziekenhuisnetwerk Antwerpen 

(ZNA) en voelde hij opnieuw de 

noodzaak om bij te studeren. Opmer-

kelijk genoeg vond Thomas zijn gading 

in de wereld van de ingenieurs, met de 

opleiding ‘Black Belt in Lean’ van UGain 

(UGent Academie voor Ingenieurs).

“Ik hou van efficiëntie en het optima-

liseren van processen. Niet iedereen 

beseft dat ziekenhuizen ook bedrijven 

A
nnelies studeerde meer dan 

twintig jaar geleden af als ver-

taalkundige Engels en Russisch. 

Nu is ze freelance literair vertaler en 

vertaalt ze romans, voornamelijk uit 

het Russisch, naar het Nederlands. 

Een cursus Oekraïens was gezien 

haar achtergrond een kleine stap, al 

zette ze die vooral vanuit persoon-

lijke ontwikkeling.

SYMBOLISCHE STEUN
“Ik denk er al even aan om nog een 

andere Slavische taal te studeren. 

Ik heb overwogen om Tsjechisch 

te volgen, omdat ik Tsjechische 

vrienden heb. Maar toen ik toevallig 

op Facebook zag passeren dat 

de UGent een cursus Oekraïens 

aanbood, stuurde ik het meteen 

enthousiast door naar mijn ver-

taalpartner. We komen regelmatig 

Oekraïens tegen in de romans die 

we samen vertalen. Soms is een 

personage Oekraïens, of zijn er 

verwijzingen naar het land of de 

cultuur. Die woorden en verwijzingen 

begrijpen zonder een hulplijn te 

hoeven inschakelen is een meer-

waarde bij het vertalen.”

Het uitbreken van de oorlog in  

Oekraïne gaf Annelies nog een extra 

zetje: de taal leren was voor haar een 

soort van symbolische steun- 

betuiging aan de Oekraïners. En er 

was ook een praktische reden:  

“Ik heb in het begin van de oorlog  

Oekraïense vluchtelingen opge-

vangen en ik vond het toen jammer 

dat ik geen Oekraïens kende. Jelena 

en Petro bleken gewoon Russisch te 

spreken, maar de intentie om  

Oekraïens te leren was geboren (lacht).” 

Annelies kijkt tevreden terug op haar 

beslissing om bij te studeren. “Ik 

heb altijd die kriebel gehad. Ik vond 

het fantastisch om opnieuw op de 

schoolbanken te zitten. Mijn motivatie 

was zelfs nog groter dan vroeger.”

Het grootste vraagteken – is het te 

combineren met een gezinsleven? – 

heeft ze met deze opleiding achter 

zich kunnen laten. “Als je uit de 

les komt, volgt de realiteit: ik heb 

een fulltime job, kinderen en een 

huishouden. De combinatie met een 

intensieve opleiding is niet makkelijk. 

Juist daarom vind ik de kortere  

opleidingen zoals de cursus  

Oekraïens zo interessant.” 

zijn die in het belang van de patiënten 

maar best zo efficiënt mogelijk 

werken”, legt Thomas uit.

SAMEN MET MENSEN  
UIT BOUW- EN  
LINGERIESECTOR
Hij geeft een voorbeeld: “Als je met 

hartproblemen in het ziekenhuis 

belandt, is de periode tussen het 

onderzoek en een ingreep het best 

zo kort mogelijk. Het is voor iedereen 

belangrijk dat de processen goed op 

elkaar zijn afgestemd. Dat wil ik leren. 

De opleiding is daarom niet alleen voor 

mezelf een verrijking, maar ook voor 

het hele ziekenhuis. ‘Black Belt in Lean’ 

is een managamentfilosofie waarin 

continu verbeteren centraal staat, 

met als focus een maximale waarde 

voor de klant en zo weinig mogelijk 

verspilling van middelen en goederen.”

Dat hij met een achtergrond in de 

verpleegkunde bij een ingenieurs-

opleiding belandde, ziet hij als een 

extra voordeel: “Het brengt een 

boeiende mix van mensen met zich 

mee. Ik zit er tussen ingenieurs, 

mensen uit de bouwsector en zelfs 

iemand van een lingeriemerk. De 

verschillende inzichten uit andere 

sectoren zijn heel interessant.”

ZIJ KEREN TERUG  
NAAR DE UNIVERSITEIT

Heb je zelf ook interesse om een  
opleiding te volgen?  
Ontdek het UGent-aanbod 
voor levenslang leren op 
nova-academy.be. 

THOMAS PEETERS 
 De verpleegkundige die een ingenieursopleiding volgt

ANNELIES DE HERTOGH 
Uit liefde voor de taal én als steun voor Oekraïne
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Mis je je studententijd, wil je oude bekenden 
terugzien, of ben je op zoek naar nieuwe 
inzichten? Kom dan naar onze Alumnidag voor 
een flinke dosis nostalgie. Keer nog eens terug 
naar je campus, ontdek nieuwe UGent-plekjes, 
volg een les van je favoriete prof of neem je 
kinderen mee naar een leuke workshop. 
 
De eerste UGent-Alumnidag vindt plaats op 
zondag 26 maart van 10 tot 18 uur op onze 
campussen in Gent. 

Op de Alumnidag willen we de band met én 
tussen onze alumni onderling versterken om zo 
een groter communitygevoel te creëren. Of je nu 
vijftig jaar geleden bent afgestudeerd, of vorig 
jaar je bachelordiploma bij ons behaald hebt: we 
kijken ernaar uit om je terug te zien!

Het programma is heel gevarieerd, van ernstig 
en prikkelend, tot luchtig en schuimend. Op deze 
pagina’s vind je alvast enkele ideeën.  

 

Het volledige programma ontdek  
je op alumnidag.ugent.be. 

ZONDAG 26 MAART 2023

Alumnidag 
met je 
studiegenoten
 
De Alumnidag is het ideale 
moment voor een reünie. Spreek 
af met je medealumni en ga
samen op a trip down memory 
lane. Waan je even opnieuw student in de lessen van 
legendarische proffen als Marc Boone, Rik Coolsaet,  
Willy Verstraete en vele anderen. Bezoek de oude faculteit 
Diergeneeskunde aan het Casinoplein, of vergaap je aan 
de nieuwe mogelijkheden voor onderzoek in de campus 
Dunant of het Doping Control Laboratory. Spring binnen 
in het labo van je thesis en ontdek waar ze nu mee bezig 
zijn. Herontdek resto de Brug: smaakt de spaghetti nog 
steeds hetzelfde? Droom weg bij oude foto’s, en maak 
er nieuwe — met toga en baret — in onze photobooths. 
Luister naar de sterke verhalen van bekende alumni 
uit ‘de Rechten’ en doe een gokje naar wie liegt en wie 
de waarheid spreekt. En — uiteraard! — rakel je eigen 
verhalen op in het centrale UGent-alumnicafe in het Ufo 
of een van de bars op de faculteiten.

Alumnidag voor jou alleen
 
Voor wie het onderste uit de ‘programmatorische’ kan wil halen! Om 9.30 uur is er de ontbijt-
receptie ter ere van Catherine De Bolle, Alumnus van het Jaar. Zij gaat om 10 uur met prof. 
Gert Vermeulen in gesprek over de strijd tegen cybercriminaliteit. Op hetzelfde moment zijn er 

lezingen van alumni Peter Hinssen (‘Durven voor ondernemers’) 
en Bruno Vanobbergen (‘Het kind: (g)een handleiding’). Nog 
andere alumni en UGent’ers delen met ons hun wijsheid in ‘het 
Inzicht’, en ook onze ‘Topdokters’ zijn present. In de namiddag 
slaat de keuzestress pas echt toe met lezingen over klimaat, 
circulariteit, geopolitiek, doping, drugsbeleid, evolutie,  
literatuur en meer. Wie het niet bij luisteren wil houden, kan 
een poging doen tot een regeringsverklaring schrijven of tot  
het mozzarella-stretchrecord verbreken! Onze ingenieurs 
beantwoorden dan weer graag je vragen – over renovatie, 
cybersecurity, het capaciteitstarief, en meer.

→

→

→

Alumnidag met  
je gezin
 
Er zijn heel wat activiteiten om als gezin te 
doen én workshops waar je de kinderen met 
een gerust hart kan achterlaten om zelf iets 
anders te doen. Dat begint al ’s morgens met 
onze kinderuniversiteit (8-12j) en onze activi-
teiten voor jongeren (12-18j - skaten, graffiti, 
#kidfluencers, …). Maar ook ’s namiddags hebben 
we prikkelende kinderworkshops. Of wat dacht 
je van je eigen handcrème maken, als advocaat 
leren pleiten of experimenteren met in-vitro-
plantjes? Blijf je graag samen, kom dan naar 
‘U vraagt, wij antwoorden!’ en laat je kind op 
voorhand een vraag insturen. Wie weet brengen 
we het antwoord in onze show! Of pik een van  
de spectaculaire chemieshows op campus  
Ledeganck mee (en spring dan ook even binnen 
in het GUM of de Plantentuin). Wat je ook kiest, 
ga zeker langs op de campus van jouw faculteit 
en geniet van demo’s (Drones! Lasers! Microscopen! 
Psychologische testen! VR! DNA!), tours en zelfs 
escape rooms! En op het eind van de dag … krijgt 
je kind een heus ‘kinderuniversiteitsdiploma’.

Alumnidag!



1954

1817
Oprichting van de  
‘Rijksuniversiteit Gent’  
of de RUG

Studentenrestaurant 
De Brug

De oprichting van de RUG had als 
doel de intellectuele achterstand 
in het zuiden van het Verenigd 
Koninkrijk der Nederlanden weg 
te werken. De RUG startte met 
vier faculteiten: Letteren, Recht, 
Geneeskunde en Wetenschappen.

          EEN NIET VOLLEDIGE  

      HISTORIEK  
          VAN DE UGENT

UGENT-ALUMNUS VAN HET JAAR

   “UNIVERSITEITEN   
     KUNNEN ONS  
     HELPEN DE  
   POLITIE SCHERP  
      TE HOUDEN.”

Catherine De Bolle

Studentenrestaurant De Brug 
heeft helemaal niets met een 
brug te maken, maar ontleent zijn 
naam aan De Begunstigers van 
de Rijksuniversiteit Gent, een 
liefdadigheidsorganisatie voor 
behoeftige studenten die tijdens 
de Tweede Wereldoorlog werd 
opgericht. “De B.R.U.G.” bleef ook 
na de oorlog operationeel. In  
1954 werd het pand in de Sint- 
Pietersnieuwstraat aangekocht. 
Intussen onderging het een 
complete metamorfose. Studenten 
kunnen hier nog steeds aan lage 
prijzen een middagmaal nuttigen.
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Mevrouw De Bolle, verkozen worden tot UGent-
alumnus van het jaar: wat doet dat met u?
Catherine De Bolle: “Ik was zeer aangenaam 

verrast toen ik het nieuws vernam. Erkenning 

is altijd fijn en als het dan nog van je eigen 

universiteit komt, doet dat extra veel deugd. 

Ik ben erg fier op de UGent, een universiteit 

die internationaal een rol speelt. De band is 

nog altijd sterk, ook omdat ik veel contact heb 

met academici. Vroeger was dat met Brice De 

Ruyver, met wie ik een hele goede band had. 

Vandaag zijn Gert Vermeulen en Marc Cools 

nog steeds belangrijke adviseurs. Ik kom dus 

graag terug aan de UGent, net omdat ik weet 

dat ik op hen kan rekenen.” 

 

Er is die persoonlijke band, maar welke rol kan 
een universiteit zoals de UGent spelen voor 
een organisatie zoals Europol?
“Die rol van de universiteiten is zeer belangrijk. 

We hebben onderzoekers en academici nodig 

om kritisch te kijken naar veiligheidsdiensten. 

Wij doen aan zelfevaluatie en zijn kritisch voor 

onszelf, maar als je dat enkel intern doet, heb je 

last van tunnelzicht. Universiteiten kunnen ons 

helpen om de politie op de hoogte te houden 

van maatschappelijke veranderingen. Ze kunnen 

vanuit het onderzoek nieuwe ideeën aanreiken, 

terwijl wij vaak de tijd niet hebben om stil te 

staan bij bepaalde zaken.”

Kunt u dat concreet maken?
“We werken nauw samen met de UGent op het vlak 

van gegevensbescherming. Dat is een belangrijk 

topic voor ons, omdat de tijden veranderen. Als we 

vandaag ergens binnenvallen, treffen we heel wat 

computers, laptops, smartphones aan.  

UGENT-ALUMNUS VAN HET JAAR

“We werken nauw samen met de UGent 
op het vlak van gegevensbescherming.”

Wat doen we met al die data? En mogen we al die data wel 

gebruiken voor het onderzoek? Hoe bewaren we ze? Dat 

debat leeft nu heel hard, maar wij kunnen het niet alleen 

oplossen. Je hebt experts en specialisten van buitenaf nodig 

om advies te geven.” 

 

Die discussie over data ligt in het verlengde van de  
toenemende digitalisering. Hoe blijven politiediensten  
mee met de evoluties?
“Cybercriminaliteit is onze grootste uitdaging. En dat is veel 

ruimer dan zaken als ransomware of hacking. Het cyberaspect 

zit vandaag in alle andere soorten criminaliteit. De drugspro-

blematiek, kinderporno, mensenhandel, ... alles heeft nu een 

digitale poot. Criminele organisaties hebben vandaag hun 

eigen digitale support units, met specialisten. We richten ons nu 

met de veiligheidsdiensten op het opsporen van die profielen. 

Als we die wegnemen, verzwakken we de criminele organi-

satie, want het is niet evident om zulke posities in te vullen.”

Dat geldt ook voor de posities bij de veiligheidsdiensten zelf?
“De juiste mensen vinden is vandaag inderdaad heel moeilijk. 

Kijk, de politie zal altijd nood hebben aan mensen die fysiek 

aanwezig zijn in straten en wijken. Maar daarnaast is er 

een grote nood aan hightechprofielen, die meer achter de 

schermen werken. Ook daarvoor kijk ik naar universiteiten. 

Zij leiden de specialisten op die wij nodig hebben om onze 

korpsen up-to-date te houden. We komen er niet meer met het 

opleiden van interne mensen alleen. We rekruteren nu meer 

universitairen dan vroeger. Zij zijn kritisch gevormd en dat is 

essentieel om beter te worden. Een bijkomend probleem: privé-

bedrijven krijgen die profielen ook op de radar en betalen hen 

soms het driedubbele. Daar kunnen wij niet tegenop.”

En dat terwijl de aantrekkelijkheid van de sector fel lijdt 
onder het toenemende geweld tegen de politie. 
“Het is een zeer verontrustende evolutie. Vooral omdat uit 

onze rapporten blijkt dat een mensenleven vandaag nog 

1971
Opening resto Overpoort

1968-1969

1969

De UGent ontsnapte niet aan 
de golf van studentenprotesten 
overal ter wereld. In maart 1969 
bereikte het protest in Gent een 
kookpunt, met de bezetting van 
de Blandijn en het rectoraat. De 
Blandijn werd uitgeroepen tot het 
‘Studentoraat’.
In de nasleep hiervan hervormde 
de UGent het universiteitsbestuur. 
Voortaan waren er naast proffen 
ook vertegenwoordigers van 
studenten, assistenten en  
niet-academisch personeel.
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Catherine De Bolle mag zich UGent-alumnus van het jaar 2023 noemen. 
Als hoofd van Europol ziet ze een belangrijke rol voor universitairen in de 
modernisering van de politiediensten.

weinig betekent voor criminele bendes. We zien steeds meer 

gevallen van extreem geweld. Folterkamers bij mensenhan-

delaars, bijvoorbeeld. Dat niveau van geweld was ongezien 

in Europa en kennen we normaal enkel van de drugskartels 

in Latijns-Amerika. Maar nu is er geen schrik meer. Vroeger 

schuwden criminelen nog geweld, net omdat het de aandacht 

trekt. Nu deinzen ze voor niets meer terug, ook niet voor de 

politie. En zo vallen er ook slachtoffers die er helemaal niets 

mee te maken hebben.”

Wat kunnen we doen tegen die spiraal van geweld?
“Beter samenwerken. Ik ben het meest fier op het feit dat we in 

Europa veel meer informatie doorgeven en uitwisselen. Dat is 

een groot verschil met de situatie in 2016, het jaar van de aan-

slagen in Zaventem. De lidstaten beseffen dat wij operationele 

steun kunnen verlenen en ook een rol als expertisecentrum 

hebben. Zo richtten we het Innovation Lab op dat onder andere 

werkt op de nieuwste trends bij criminele bendes en informatie 

daarover deelt met de politiediensten.”

Ondertussen verslechtert het imago van politie en  
justitie bij de bevolking. Een evolutie die u waarschijnlijk 
niet blij maakt?
“We moeten het vertrouwen van de bevolking herstellen en 

onderhouden. Onze maatschappelijke rol is groot, mensen 

moeten erop kunnen vertrouwen dat politie en justitie er zijn 

om de wetten te doen naleven en de democratie in stand te 

houden. Dat er opgetreden wordt tegen criminaliteit en er  

ook bestraffing volgt. Dat moet je elke dag bewijzen.  

Maar de samenleving is sterker gepolariseerd en dat maakt 

het niet gemakkelijker.”

1957
Bouw Blandijn
en oprichting  
faculteit Toegepaste 
Wetenschappen

Oprichting 4 nieuwe
faculteiten

UGENT MAGAZINE EDITIE №620

Sterke uitbreiding van de UGent, 
met de oprichting van faculteiten 
Economische Wetenschappen, 
Diergeneeskunde, Psychologie 
en Pedagogische Wetenschappen 
en Landbouwwetenschappen. 
Ondertussen zijn er al meer dan 
11.500 studenten ingeschreven.

Bezetting Blandijn



“Universiteiten moeten een leidende rol 
opnemen in het publieke debat.”

Hoe kan je dat aanpakken?
“Voor mij is er een voor en na de aanslagen van 2016. Nu 

zien agenten er op straat soms uit als Robocop. We zijn gaan 

wennen aan dat beeld, maar is het wel normaal? Vroeger kon 

je ieder politiekantoor gewoon binnenwandelen. Nu moet je op 

de meeste plaatsen eerst bellen, want het kantoor is gesloten. 

Ik vind dat heel spijtig. Op het vlak van justitie vind ik dat we 

als maatschappij veel meer moeten nadenken over hoe we 

omgaan met mensen die misdrijven plegen.”

“Ik ben een grote voorstander van alternatieve straffen. Er zijn 

voorbeelden van gevangenissystemen in Europese landen 

waar ze via sterke één-op-éénbegeleiding werken aan reïnte-

gratie, met veelbelovende resultaten. Dat is allemaal zeer duur, 

maar mensen lange tijd opsluiten in slechte omstandigheden, 

dat is niet goed. Betrek academici bij dat debat. Filosofen, 

sociologen, criminologen, juristen, ... kunnen en moeten mee 

nadenken over die vraag.”

Het valt op dat u veel belang hecht aan de input van 
academici.
“Omdat zij vaak heel waardevolle input leveren, niet enkel 

op het vlak van politie en justitie. Universiteiten moeten een 

leidende rol opnemen in het publieke debat. Nu blijft die te 

vaak beperkt tot expert-BV’s of politici. Terwijl academici vaak 

een bredere kijk op de zaken hebben.”

Tot slot: de jury die u verkoos tot UGent-alumnus van het 
jaar staat ook stil bij het feit dat u in uw functie het glazen 
plafond doorbreekt. Hoe kijkt u daarnaar?
“Eerlijk gezegd stond ik daar vroeger niet echt bij stil. De laatste 

tijd ben ik meer gaan beseffen dat het niet zo evident is. Er 

is een positieve evolutie, we zien meer vrouwen instromen 

bij politiediensten. Maar we ondervinden dat, van zodra je 

de aandacht voor de problematiek laat verslappen, de cijfers 

naar beneden gaan. Ik heb niet echt een mening over werken 

met quota. Bij Europol hebben we die niet, we werken met 

streefcijfers. Ik ben er wel van overtuigd dat actieplannen nodig 

blijven. We moeten vrouwen stimuleren om mee te solliciteren 

op bepaalde functies.”

UGENT-ALUMNUS VAN HET JAAR

1978

1984

Zware rellen aan de UGent

Allereerste Twaalfurenloop

1985
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Op de Alumnidag gaat Catherine De Bolle in gesprek met prof. 
Gert Vermeulen over de strijd tegen de cybercriminaliteit.  
Scan de QR-code voor meer info.

1975
Eerste editie van Schamper 

Oprichting van de Gentse 
Studentenraad (GSR)22

De zwaarste studentenrellen in  
de geschiedenis van de UGent:  
tegen de verhoging van het 
inschrijvingsgeld tot 10.000 frank.  
Het gaat er bijzonder bitsig aan 
toe, wekenlang zijn er gevechten 
tussen studenten en de rijkswacht. 
Tientallen studenten worden 
gearresteerd, 36 verschijnen zelfs 
voor de correctionele rechtbank.
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TYPOLOGIE VAN DE STUDENT

1 HOE VAAK GING JE 
NAAR DE LES?

A. Je ging, maar  
kwam altijd te laat.
B. Jij hebt nooit  
een les gemist.
C. De wat?
D. Niet. Je regelde  
achteraf wel notities.
 

 
DE AVOND VOOR  
HET EXAMEN … 

A. … moest jij nog je  
halve cursus leren.
B. … checkte je nog alle  
vragen op het forum.
C. … ging jij even op café — 
gewoon, om te ontspannen.
D. … nam je de samen- 
vatting van een medestudent 
nog snel door.
 

 
EEN GROEPSWERK  
VOND JIJ …

A. Drie maanden om een  
presentatie te maken?  
Een eitje.
B. Stressen! Daar raken we  
nooit op tijd mee klaar.
C. Leuk, allemaal samen 
iets gaan drinken!
D. Chill. Alles begint  
met een slimme  
taakverdeling …

 
 

 
 
WAT AT JIJ OP KOT?

A. Wat je ook maar in huis 
had (meestal niet veel).
B. Veel noten en groenten:  
goed voor de concentratie.
C. Heel gevarieerd: de ene  
keer frieten, dan pizza,  
dan weer pita, …
D. Alles wat je huisgenoten  
en vrienden maakten.
 

WAS JIJ LID VAN EEN 
STUDENTENCLUB?

A. Nee, je was meestal toch 
te laat om je in te schrijven.
B. Nee, dat valt toch niet te 
combineren met de lessen?
C. Natuurlijk! Jij leeft van 
cantus naar cantus!
D. Ja duh! Iedereen weet  
toch dat je daar de beste 
samenvattingen vindt?

De Freerider
“In welk lokaal hebben we 
les? Mag ik je balpen? Heb jij 
toevallig nog een cursusblad?” 
De Freerider is een lome vijf-
tienjarige, verstopt in het  
lijf van een volwassen student. 
De eerste weken vind je hem 
nog wel sympa, maar doorheen 
het jaar ontwikkel je een  
bloedhekel aan zoveel  
nonchalance. Vraagt de avond 
voor het examen of hij morgen 

— hij wil zeker niet moeilijk 
doen — misschien, 

eventueel je fiets 
kan lenen? Ja, 
toch? Ja?

De Uitsteller
“Na deze aflevering”, “Nog snel eerst Instagram checken”, “Als de klok exact op 
één uur staat”. Ook al lijkt het soms anders: de Uitsteller is niet lui. Hij wacht 
alleen op het juiste moment om te studeren. En dat is meestal niet nu. Jaagt er 
vanavond nog snel een halve cursus door, want heeft morgen examen.

De Stresskip
Weet je nog die keer dat Siska 
jullie filmavond afzegde om 
de inleiding van haar cursus 
Methodologie te onderlijnen 
— begin oktober!? De Stresskip 
neemt haar studies zéér serieus. 
Ze vult in haar eentje het 
discussieforum van de vakgroep 
en gaat altijd uit van achtjes om 
uiteindelijk achttienen te scoren. 
Herhaalt de avond voor het 
examen nog enkele begrippen 
uit een hoofdstuk dat je eigen-
lijk niet moest kennen.

De Feester
“WAAR IS DA FEESTJE!!?” De 

Feester is over het algemeen 
nogal luid. “HIER IS DA 

FEESTJE!!!” En zelden alleen. 
Ontleent z’n volledige identiteit 

aan het lidmaatschap van een 
studentenclub en hoewel hij 

voortdurend nieuwe vrienden 
maakt, eindigt hij vaker wel dan 

niet alleen aan de toog van  
een studentencafé. Gaat de 

avond voor het examen nog 
zorgeloos feesten in de  

Overpoort, want heeft zich — 
ooops — van datum vergist.

Welk type student was jij?
Een (wetenschappelijk compleet onverantwoorde)  
throwback naar jouw studententijd in 3, 2, 1 …

… meestal A → Jij bent een Uitsteller 
… meestal B → Jij bent een Stresskip 
… meestal C → Jij bent een Feester 
… meestal D → Jij bent een Freerider

2

3

4

5

DOE  
DE  
TEST!

Je antwoordde

1988

1989

1991

1992

Introductie badgesysteem 
in studentenresto’s

Eerste Erasmus’ers

De ‘Rijksuniversiteit Gent’ 
wordt ‘Universiteit Gent’

De goedkope maaltijden in de 
studentenresto’s zijn een doorn 
in het oog van kleine horeca-
zaken. Zij vinden het oneerlijke 
concurrentie, vooral omdat er 
eigenlijk geen controle is of wie 
er eet ook effectief student is. 
De introductie van het badge-
systeem moet dat verhelpen. Die 
badges worden verdeeld onder 
studenten en scholieren, maar 
ook OCMW-cliënten en overheids-
personeel blijven nog een aantal 
jaar welkom voor een goedkope 
maaltijd.

Tijdens het academiejaar 
1988-1989 stuurt de UGent de  
eerste Erasmusstudenten uit,  
één buitenlandse student komt 
naar Gent.

De officiële benaming van de 
universiteit wijzigt van Rijks-
universiteit Gent (RUG) in 
Universiteit Gent. De afkorting 
RUG wordt nog even behouden, 
maar in 2003 is de afkorting 
‘UGent’ een feit.

Oprichting faculteit 
Politieke en Sociale  
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DE 12URENLOOP 
Vandaag is de 12urenloop een begrip onder 
studenten. Maar dat is niet altijd zo geweest. 
Pas in 1984 organiseerden studenten van het 
Hoger Instituut voor Lichamelijke Opvoeding 
(HILOK) de allereerste editie van de estafette- 
wedstrijd rond het Sint-Pietersplein. Niet 
alleen studenten, ook sportclubs en zelfs de 
Gentse politie namen toen deel. Met onder 
andere een playbackshow, een verkleedloop en 
een eierengevecht op het programma ging het 
ook toen al om meer dan lopen alleen.

SFEERBEHEER MET  
STUDENTENVERENIGINGEN 
De Gentse studentenverenigingen staan 
een heel jaar in voor sfeer. Cantussen, 
lezingen, evenementen, ... En niet 
onbelangrijk: ze heten nieuwe studenten 
welkom bij de start van het academiejaar. 
Sinds 2006 gebeurt dat via de Student 
Kick-Off. Toen op het Kramersplein met 
Eddy Wally, ‘t Hof van Commerce en Das 
Pop op het podium. Later verhuisde het 
evenement naar het Sint-Pietersplein.
Vóór de intrede van de Student Kick-Off 
werd het academiejaar helemaal anders 
ingeluid. Studentenverenigingen stormden 
onaangekondigd een les binnen om hun 
onthaalmoment aan te kondigen en hingen 
posters op in de gangen van de gebouwen. 
Zo ook de Klassieke Kring in 1983.

STUDENTENKAART 
1961 EN NU
Naast een portretfoto en de officiële 
stempel, stond ook het academiejaar 
en opleiding genoteerd. Lange tijd 
was de studentenkaart enkel en 
alleen een inschrijvingsbewijs. Maar 
vanaf de jaren ‘90 kreeg de kaart ook 
een praktisch nut. Via een barcode 
kon je je makkelijk en snel als student 
identificeren in resto’s en biblio-
theken. Vandaag werkt de universiteit 
aan een digitale versie die studenten 
kunnen beheren via een app.

TRIP

Had jij nog een geschreven studentenkaart of al eentje met een barcode? 
Wanneer proefde je voor het eerst de legendarische Brug-spaghetti?  
En werd er in jouw studententijd al een Student Kick-Off georganiseerd? 
Maak je klaar voor een nostalgische trip doorheen enkele UGent-decennia.

STUDENT

↘

←

→

A
LANE

1995

2004

2006

Lancering Urgent.fm

Invoering nieuwe  
Bachelor/Master-structuur

Eerste editie van 
Student Kick-Off

De studentenradio is aanvankelijk 
een studentenclub die zendtijd 
huurt op andere zenders. In 2003 
komt er een officiële licentie, een 
jaar later een eigen frequentie 
(105.3 FM). Enkele bekende tele-
visiegezichten en radiostemmen 
zetten hier hun eerste stappen: 
Wim Oosterlinck, Aster Nzeyimana, 
Kirsten Lemaire, Julie Van den 
Steen, …

De BaMa-structuur zorgt niet 
enkel voor nieuwe ‘afstudeer-
titels’, het is ook het einde van 
het jaarsysteem. Vanaf nu volgen 
alle faculteiten het semesteriële 
systeem, met examens per 
semester. De faculteiten Rechten 
en Criminologie en Letteren en 
Wijsbegeerte zijn de laatste die 
‘overstag’ gaan naar dit nieuwe 
systeem.

Sinds 2006 de traditionele 
opener van het academiejaar voor 
studenten. Passeerden bij editie 
één onder andere de revue: Radio 
Urgent Live, Eddy Wally, ’t Hof van 
Commerce en Das Pop.

DOWN
MEMORY
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STUDIEGIDS MET 
LESSENROOSTER 
Vandaag vinden studenten en studie-
kiezers online heel veel informatie 
over de verschillende opleidingen, 
vakgroepen en vakken. Er is zelfs een 
magazine speciaal voor studiekiezers. 
Was dat in de jaren ‘80 even anders. 
Deze studiegids gaf studiekiezers 
een kort overzicht van de verschil-
lende opleidingen, met beknopte 
beschrijvingen en rudimentaire 
lessenroosters.

SPAGHETTI VAN DE BRUG 
De spaghetti van de Brug verscheen 
meer dan 50 jaar geleden voor het 
eerst op de kaart: in 1964 om precies 
te zijn. Of het recept vandaag nog 
hetzelfde is als toen, weten we 
niet. Wat we wel weten is dat de 
Brug-spaghetti in 2022 even het 
nieuws haalde, toen bleek dat de le-
gendarische pastaschotel niet langer 
dagelijks op het menu zou staan. 
Enkele studenten dreigden prompt 
met een heuse Spaghetti-Revolutie, 
maar zo ver kwam het gelukkig niet.

HET ADVALVASBERICHT 
Vroeger werden examenresultaten 
uitgehangen ‘ad valvas’. Dat betekent 
letterlijk: ‘aan de deuren’. Bijna alle 
officiële communicatie verliep op 
deze manier. Begin jaren 2000 werd 
de communicatie stap voor stap 
gedigitaliseerd. Eerst nog via e-mail, 
maar ondertussen kunnen studenten 
inloggen op Ufora, een digitaal 
platform voor alle communicatie 
(waaronder hun examenresultaten).

↘

←

→

2009

2011

Opening van  
De Therminal

Plechtige opening  
van het Ufo

Resto Overpoort  
sluit de deuren

Moet het plaatsgebrek in  
studentenhuis De Brug oplossen. 
Hier organiseert het verenigings-
leven van de studenten zich. En 
tijdens de examenperiodes kan 
je er studeren tussen 8 uur ’s 
morgens en 1.30 uur ’s nachts.

Een nieuw universiteitsgebouw, 
pal naast het rectoraat. Ufo is 
de afkorting voor Universiteits-
forum. Je vindt er het grootste 
auditorium van de universiteit, 
met 1.000 plaatsen (Auditorium 
Leon De Meyer).

Het legendarische studenten-
restaurant haalt net de veertig 
jaar niet. De beslissing om het 
te sluiten komt er omdat een 
renovatie simpelweg te duur en 
te complex is (vooral naar de 
moderne horecanoden).28
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STUDENTENKAMER 
De vraag naar studentenkamers is 
in Gent altijd groot geweest. Al in de 
jaren ‘60 bouwde de UGent homes 
om het groeiend aantal studenten 
aan een kot te helpen. Oorspronkelijk 
waren Home Fabiola en Home Astrid 
uitsluitend voor meisjes bedoeld, 
terwijl Home Boudewijn enkel jongens 
huisvestte. Op de benedenverdieping 
logeerde een conciërge. Anno 2023 zijn 
alle homes gemengd. En de conciërge? 
Die is er nog steeds.

FIETSBROEKJE UIT 1965 
In Gent wordt er wat afgetrapt, op de fiets 
welteverstaan. Meestal uit noodzaak, de fiets 
is het meestgekozen transportmiddel om 
van kot naar campus of station te fietsen. 
Maar ook vanuit sportieve overwegingen. Dit 
zwarte wollen broekje uit 1965 toont de trots 
en ambitie van de studentencoureurs. Op de 
broekspijpen werden links de initialen van de 
universiteit geborduurd. Rechts kwamen de 
letters van de Gentse Universitaire Wielerclub. 
Met Tiesj Benoot, Florian Vermeersch, Jolien 
D’Hoore en Rune Herregodts passeerden er 
recent ook heel wat professionele wielrenners 
aan de UGent.

LESSENROOSTER 
Vandaag beheren de studenten hun 
lessenrooster via het digitale platform Ufora. 
Ze hebben hun rooster dus altijd op zak, 
via de smartphone of laptop. Een e-mail of 
notificatie brengt hen onmiddellijk op de 
hoogte van eventuele wijzigingen. Dat was 
vroeger niet zo. Het boekje hiernaast bundelt 
het lesprogramma voor een heel jaar. Had je 
een wijziging in het lessenrooster gemist en 
daagde je toch in het leslokaal op? Dan was 
de kans groot dat je daar niet als enige stond.

↘

→

↓

2013

2013

Start restauratie  
Boekentoren

Eerste vrouwelijke rector: 
prof. Anne De Paepe

Nieuwe opleidingen 
aan de universiteit

Zeven jaar na de beslissing om  
de Boekentoren te renoveren,  
verschijnen de eerste stellingen 
rond het iconische gebouw.  
Uiteindelijk zal de renovatie 
negen jaar duren. Voorafgaand 
aan de renovatie vond er een 
enorme boekenverhuizing plaats, 
om alle boeken in de toren 
naar een ondergronds depot te 
brengen.

 → Industrieel ingenieur
 → Vertaler/tolk
 → Handelswetenschappen
 → Kunstonderwijs

Met dank aan de Collectie Universiteitsarchief Gent
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Oprichting UGent  
Campus Kortrijk

Opening campus  
in Zuid-Korea

Aanvankelijk is deze campus deel 
van Hogeschool West-Vlaanderen. 
De toenemende academisering van 
de industriële wetenschappen zorgt 
ervoor dat ze uiteindelijk opgaat in 
de UGent, onder de naam Campus 
Kortrijk. De universiteit biedt er drie 
unieke opleidingen aan: circulaire 
bioprocestechnologie, machine- en 
productieautomatisering en 
industrieel ontwerpen.

De UGent participeert als enige 
Europese universiteit in de Songdo 
Global University Campus, in 
Incheon, Zuid-Korea. De campus 
moet een brug vormen naar 
Aziatische studenten. Je kan er drie 
opleidingen volgen: moleculaire 
biotechnologie, milieutechnologie 
en voedingstechnologie.

“De economie verandert 
razendsnel, maar de basis 
blijft hetzelfde.”

“Hier heb ik mijn doctoraat nog verdedigd”, glimlacht 

Lutgart Van den Berghe (71 jaar), professor emeritus, 

als ze aankomt in het auditorium André Devreker.  

Zij behaalde haar doctoraat in 1981 en ging daarna 

als professor aan de slag bij de Vlerick Management 

School. Nu zetelt ze nog in enkele raden van bestuur. 

“Ik doe het te graag”, knipoogt ze. 

Voor onderneemster Sonia Pypaert (58 jaar) is het 

minder lang geleden dat ze in het auditorium zat. In 1987 

studeerde ze af in de bedrijfswetenschappen. Vandaag 

runt ze ‘The baby’s corner’, een winkelbedrijf voor 

ouders, baby’s en kinderen, schrijft ze boeken, bouwt 

ze aan een ‘mamacommunity’, brengt ze kinderspullen 

op de markt en werkt ze aan een ondernemersplatform. 

“Ik wil jullie graag een visitekaartje geven, maar dat zijn 

er dan wel meteen vier.” 

Fiscaliste Kaat Van Bockstal (23 jaar) is de benjamin 

van de groep. Zij studeerde af in juni 2022. Sinds vorige 

zomer werkt ze bij advieskantoor PwC. “Het is raar om 

hier rond te lopen in een totaal andere context.”

Drie vrouwen. Toevallig, maar wel opvallend: “In mijn tijd 

was amper tien procent van de studenten bedrijfskunde 

een vrouw”, zegt Lutgart. Kaat kan het zich niet kan 

inbeelden: “Bij mij was dat vrij gelijk. Misschien zelfs 

nog nét meer vrouwen dan mannen.” Alledrie zijn ze het 

erover eens: de tijd dat economie enkel voor mannen 

was, is definitief voorbij. 

Alle drie studeerden ze bedrijfskunde aan de 
UGent, zij het in compleet andere tijden. Nu keren 
ze terug naar de campus om een stand van zaken 
op te maken. Over de economie, hun studies en 
de wetenschap. De rode draad? “Dat er altijd 
uitdagingen zullen zijn, maar dat bedrijfskunde je  
de juiste tools geeft om daarmee om te gaan.”

DRIE GENERATIES OVER HUN VAKGEBIED EN STUDENTENTIJD

→

2013

2013
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Wat zijn volgens jullie dé actuele onderwerpen 
van het moment? 
LUTGART: “Daar moet ik geen seconde over nadenken: 

de ESG-criteria (milieu-, sociale en bestuurscriteria voor 

de activiteiten van een bedrijf, red.). Europa legt be-

drijven daar ongelooflijk veel regels over op, zéker als ze 

beursgenoteerd zijn. Als ik zie wat bedrijven nu allemaal 

op hun bord krijgen van verantwoordelijkheden, vraag ik 

me af hoe ze het allemaal voor elkaar krijgen.”

KAAT: “Inderdaad, de maatschappij is meer gefocust op 

duurzaamheid en de economie logischerwijs dus ook. 

Maar dat is niet zo eenvoudig: bij maatschappelijk ver-

antwoord ondernemen komt heel veel kijken. Bij PwC 

spelen we daarop in: we bieden meer en meer diensten 

aan die klanten begeleiden in dat hele proces, om hen 

zo te helpen met die ESG-criteria om te gaan.”

SONIA: “Die economische evolutie heb ik in de praktijk 

ondervonden. Mijn ouders hebben altijd een kleine su-

permarkt gehad. Ze hadden een goed businessmodel en 

de wil om te werken was er. Ze wisten: zolang we gezond 

blijven, verdienen we onze boterham. Nu is dat anders. 

De maatschappij is veranderd. Klanten verwachten dat 

je communiceert over wat je doet en hoe je iets doet. Je 

moet je keuzes verantwoorden aan je klanten.”

LUTGART: “Vroeger ging economie over het managen 

van economische goederen. Lucht, water en zon zagen 

we als vrije goederen, en bedrijven sprongen daar 

licht mee om. Textielfabrieken dumpten hun chemisch 

afvalwater gewoon in de beek. Nu is dat ondenkbaar. 

En gelukkig maar. De redenering dat er iets als vrije 

goederen bestaat, is volgens mij een historische fout in 

de ontwikkeling van de economie.” 

Is de manier van zakendoen helemaal veranderd?
LUTGART: “Die kan je niet meer vergelijken met vroeger. 

Als ondernemer moest je vroeger aan niemand verant-

woording afleggen. Wat je deed, hoe je dat deed, hoeveel 

je verdiende: dat was allemaal je eigen zaak. Enkel de fiscus 

had daar zaken mee. Nu verwacht iedereen transparantie.” 

SONIA: “Dat klopt. Toen ik in 1996 met mijn winkel 

begon, had ik enkel een telefoon nodig. Nu kan ik 

een hele kamer vullen met online- en offline tools en 

omnichannel marketingstrategieën. Niet alleen om me 

te helpen met verkopen, ook om te communiceren met 

klanten en stakeholders.”

Duurzaamheid, communicatie en transparantie 
zijn duidelijke thema’s nu. Kwamen die vroeger 
ook al aan bod?
LUTGART: “In zekere mate wel. Zelfs toen ik doceerde, 

spraken mensen al over het ‘Triple P-model’: people, 

planet, profit. Alleen waren die thema’s minder  

belangrijk dan nu.”

 

SONIA: “Hetzelfde met digitalisering. Tijdens mijn 

studies leerde ik over de beginselen van de informatica: 

de binaire taal. Maar dat was het dan. Alle andere 

dingen heb ik doorheen mijn carrière geleerd.” 

 

Alles verandert voortdurend, en dat tegen een 
razendsnel tempo. Is wat je nu leert dan niet 
achterhaald zodra je afstudeert?
KAAT: “Niet per se. Je krijgt de tools aangereikt en 

leert een manier van denken aan. Denk maar aan het 

wetboek in fiscaliteit: de wet verandert voortdurend. 

Tegen vanavond kan er al een nieuw wetsartikel  

gepubliceerd zijn. Daarom leer je de wet niet  

uit je hoofd. Wel leer je hoe je het wetboek moet lezen 

en hoe je er dingen in opzoekt.”

LUTGART: “Absoluut. Je krijgt een methodiek mee, en 

een zekere leergierigheid.” 

SONIA: “En hoe je met bepaalde situaties omgaat.  

Ondernemers kregen er de laatste jaren heel wat  

uitdagingen bij. De coronaperiode en de oorlog in 

Oekraïne, om er maar twee te noemen. Als ondernemer 

kan je dan panikeren of … je zoekt een manier om 

ermee om te gaan." 

“De redenering dat 
zaken als water  
en lucht vrije 
goederen zijn, is 
volgens mij een 
historische fout in  
de ontwikkeling  
van de economie.”
− LUTGART VAN DEN BERGHE

“Tijdens je studies krijg je het vermogen om 
oplossingsgericht te denken, waardoor je 
rustiger blijft in situaties van stress. Je wéét 
wat nodig is en hoe je moet denken.”

− SONIA PYPAERT

IN MIJN TIJD
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2015
Afschaffen  
giscorrectie

Een mijlpaal in de geschiedenis 
van universitaire examens. De 
beslissing om giscorrectie te 
laten vallen, komt er op basis 
van internationaal onderzoek 
én een bevraging bij 1.500 
UGent-studenten. Daaruit blijkt 
dat giscorrectie nadelig is voor 
risicoschuwe studenten.

→

2018

2020

Hondje op de
Boekentoren geplaatst

Opening van het GUM

De Hond Zonder Naam. Het 
bronzen dier kijkt naar het 
oosten, waar de zon opkomt. Het 
idee voor het beeld komt van 
fotograaf Michiel Hendryckx. Hij 
wilde er zowel nieuwsgierigheid 
als verwondering mee opwekken. 
Vanop het Sint-Pietersplein kan je 
de hond vrij goed zien.

In de westelijke vleugel van 
campus Ledeganck zit sinds 
enkele jaren het Gents Universi-
teitsmuseum. Een museum over 
wetenschap, maar ook over twijfel 
en kunst. Het GUM ligt net naast 
de Plantentuin, het Citadelpark 
en enkele musea. Zo vormt het 
gebied een smeltkroes van 
wetenschap, cultuur en groen.
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“Op zondag 26 maart 
nodigen we u graag 
opnieuw uit op onze 
Gentse campussen.”

Ons UGent-magazine wekt altijd wel een zekere heimwee naar de 

studententijd aan de UGent op. Maar in dit nummer doen we er 

graag nog een schepje bovenop — en met een zeer goede reden!

Velen zullen warme herinneringen koesteren aan het feestjaar 2017, toen de 

UGent haar 200ste verjaardag vierde. Die gebeurtenis ging niet onopgemerkt 

voorbij. Een heel jaar lang werden allerlei feestelijke activiteiten georgani-

seerd, met als klap op de vuurpijl een heus stadsfestival — ‘Iedereen UGent!’. 

Tijdens dat festival, op zondag 8 oktober 2017, was de stad een hele dag ‘van 

ons’. We gooiden onze deuren wagenwijd open en verwelkomden meer dan 

25.000 alumni en collega’s (en hun vrienden en familieleden) op tientallen 

activiteiten, ernstige en ludieke, nostalgische en andere. Voor elk wat wils, 

kortom. ‘Iedereen UGent!’ was een overdonderend succes en versterkte het 

unieke gevoel tot een grote UGent-community te behoren.

Op zondag 26 maart nodigen we u graag opnieuw uit op onze Gentse  

campussen. Ditmaal niet om een bijzondere verjaardag te vieren. Wel omdat 

we na zoveel jaar graag nog eens willen uitpakken en op één dag zoveel 

mogelijk alumni willen laten kennismaken met die specifieke vibe die we ook 

tijdens ‘Iedereen UGent!’ mochten ervaren. 

Ik herhaal dus graag de oproep die u ook elders in dit magazine terugvindt: 

stip in het bomvolle programma uw favorieten aan, spreek af met vroegere 

studiegenoten of breng uw gezin of vrienden mee, en kom op zondag 26 

maart naar de UGent voor een trip down memory lane. 

Wie na de Alumnidag de smaak te pakken zou hebben, vindt misschien wel in-

spiratie in de verhalen van Thomas en Annelies. Zij keerden met veel goesting 

naar ons terug om een opleiding in het kader van levenslang leren te volgen. 

Via de facultaire academies en de overkoepelende Nova Academy zet de UGent 

nog meer dan voordien in op deze vorm van onderwijs. Op nova-academy.be 

kan u uitgebreid grasduinen in ons gevarieerde aanbod. 

En daarnaast zijn er uiteraard heel wat andere manieren om nu en dan nog 

eens te proeven van al het moois dat de UGent te bieden heeft. Er zijn de 

activiteiten van onze facultaire alumniverenigingen, de vele lezingen die onze 

onderzoekers organiseren, de verhalen op durfdenken.be, … En voor wie echt 

niet kan wachten tot een volgend initiatief: ons prachtige universiteitsmuseum, 

het GUM, kan u bij wijze van spreken morgen al bezoeken.

 

 

RIK VAN DE WALLE, RECTOR UGENT

DE BLIK VAN RIK
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"Omdat je de tools en het vermogen om oplossingsge-

richt te denken meekreeg tijdens je studies, blijf je over 

het algemeen rustiger. Je wéét wat nodig is en hoe je 

moet denken.” 

De invulling van de theorieën ver-
andert dan wel, maar de theorieën 
zelf blijven overeind?
KAAT: “Absoluut. De economische 

theorieën zijn de kapstokken waaraan je 

je kan vasthouden. Alle nieuwe ontwik-

kelingen kan je daaraan koppelen. De 

details zijn dan misschien snel achter-

haald, de manier van denken gebruik je 

heel je leven.”

De economie verandert, maar ook 
de manier van studeren. Hoe was 
dat voor jullie?
LUTGART: “In mijn tijd gebruikten we een typemachine 

voor onze scripties. Als je de teksten moest dupliceren, 

gebeurde dat met speciaal stencilpapier. Die geur was 

verschrikkelijk. Het deed me denken aan nagellak. En je 

moest zo geconcentreerd zijn, want als je nog maar één 

foutje maakte, moest je het hele blad opnieuw typen.”

SONIA: “(lacht) Je mocht inderdaad geen fouten maken. 

Dat heb ik ook nog gekend. En de encyclopedieën: in mijn 

tijd kwamen ze thuis langs om die te verkopen.”

KAAT: “Dat kan ik me moeilijk voorstellen. Als wij een 

thema kregen voor een scriptie is het eerste dat we deden 

Google openen. Zelfs voor opzoekingen in de bibliotheek 

gingen we niet meer fysiek naar de bib. Alle tijdschriften, 

boeken en artikelen raadpleeg je gewoon online.” 

Hoe was jullie studentenleven?
LUTGART: “Ik denk dat ik een vrij atypische student 

was. Ik zat niet op kot, en heb daardoor de flower- 

power-mentaliteit niet echt ervaren. Mijn man leerde 

ik kennen aan de unief. Hij zat een jaar hoger dan ik 

en wij gingen samen met de auto naar onze lessen. 

We trouwden toen we nog student waren: tussen mijn 

tweede jaar kandidatuur en mijn eerste jaar licentiaat.  

Niet veel later kregen we een 

baby. Natuurlijk sprak ik af en toe 

af met vrienden, maar ik vulde 

mijn leven anders in.”

KAAT: “Mijn studententijd 

veranderde plots toen de corona-

periode uitbrak. Van de ene op 

de andere dag kon je de lessen 

niet meer fysiek volgen en moest 

je je plan trekken. Plots moest je 

zelf plannen wanneer je naar de 

lessen keek. Dat is niet simpel. 

Daardoor viel het sociale aspect 

helemaal weg. Je kon niet meer iets gaan drinken, 

gaan sporten of een babbeltje doen na de les met je 

medestudenten.”

SONIA: “Ik was eigenlijk niet zo’n aangename student 

(lacht). Mijn kotgenoten vroegen me vaak om mee uit te 

gaan, maar ik was te gespannen. Ik wilde slagen voor mijn 

examens. Daarom ging ik regelmatig naar huis. Als er daar 

te veel lawaai was door de winkel van mijn ouders, ging 

ik weer naar mijn kot. Zo was ik toch nog een reizende 

student. Toch ging ik altijd naar de les. Daarom was ik die 

student waarbij iedereen om notities ging vragen.”

Kaat, je lacht. Is dat herkenbaar?
KAAT: “Heel zeker. Ik was een ijverige studente. Mijn 

studiegenoten wisten me snel te vinden voor notities.”

Betekende ijverig ook dat je goede resultaten 
haalde?
KAAT: “Inderdaad, ik heb nooit herexamens gehad.” 

SONIA: “Ik ook niet.”

LUTGART: “(lacht) Ik ook niet. Ik denk dat ik nog een 

rode draad zie.”

“De details zijn 
misschien snel  

achterhaald, 
de manier van 

denken gebruik 
je heel je leven.” 

− KAAT VAN BOCKSTAL 
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SLOTSOM

DE CARRIÈRE VAN 
ONZE ALUMNI IN  
CIJFERS

10%  
werkt in het 
buitenland.

 8,3%  
van de respondenten die  

een beroepsactiviteit  
uitoefenen is zelfstandig.

Meer dan 80%  
zou opnieuw voor dezelfde 
opleiding kiezen.

Ongeveer 50%  
van de respondenten 

volgde na het behalen 
van het licentiaats- of 

masterdiploma nog 
minstens één aanvullende 

opleiding aan een 
hogeschool of universiteit.

 → 67,3% is bediende of ambtenaar
 → 11,2% is onderwijzend personeel
 → 6,7% heeft een vrij beroep
 → 3,3% is doctoraatsstudent
 → 1,9% geeft aan dat het hoofdberoep  

onder een andere categorie valt
 → 1,3% is arbeider

* In april en mei 2021 werden 70.557 UGent-alumni uitgenodigd om deel te 
nemen aan een grote alumnibevraging. 14.342 alumni namen deel.  
83% vulde de survey volledig in.

3.000euro
Gemiddeld genomen 
verdienden de 
respondenten op 
het moment van de 
bevraging* ongeveer 
3.000 euro netto per 
maand (2.993 euro).

Hoe vergaat het onze alumni na hun studies? 
Om daar een beter zicht op te krijgen, 
organiseerde de UGent een alumnibevraging*. 
Van beroepssectoren over jobtevredenheid tot 
lonen: enkele opvallende cijfers in één beeld.

90%  
is tevreden of zeer 

tevreden over de eigen 
loopbaan tot hiertoe.
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Wie herkent dit hoekje? Een balustrade die al door zoveel handen is vastgehouden. 
Zijn de gouden bollen op de muur een punt van herkenning? Of dat blauwe strookje 
daar onderaan, waarbij het hoort? 
 
        Ontdek hier het antwoord of op durfdenken.be
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WAAR AAN  
         DE UGENT? 


